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Nuuk 8. oktober 2007 

 

I medfør af § 36 stk. 1 i Landstingets Forretningsorden fremsætter vi følgende spørgsmål til 

Landsstyret: 

 

Spørgsmål: Hvilke indsatser gennemfører Landsstyret for at komme spillemisbrug til livs? 

(Emilie Olsen, Atassut) 

 

Begrundelse: 

Det konkluderes i en undersøgelse af spil og spillevaner, der blev fremlagt i februar 2006 af Paarisa, 

at spil og spillevaner kan giver sociale problemer, hvilket kan medfører omsorgssvigt af børn og 

afsvækkelse af betalingsevnen.  

 

Det fremgår tillige af undersøgelsen, at mere end 650 personer på landsplan erkender, at de har et 

spilleproblem. Dertil kommer den store gruppe af personer, der erkender, at de måske har et 

spilleproblem.  

 

ATASSUT forsøgte forgæves under efterårssamlingen 2006 at få vedtaget et beslutningsforslag, der 

skulle resultere i, at der på Finansloven for 2007 blev afsat 2.5 mio. kr. til behandling af ludomani 

og oplysning om ulemperne ved at spille hyppigt.   

 

Til trods for at forslaget fra ATASSUT ikke blev vedtaget, så hæftede ATASSUT sig ved, at 

Landsstyret i svarnotatet til forslaget afgav løfte om, at der i 2007 ville blive gennemført en 

informationskampagne rettet mod spillemisbrug og muligheden for behandling mod spillemisbrug.  
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Trods planer om en informationskampagne, og forebyggende indsatser på niveau med problemets 

størrelse, så konstaterer medlemmerne af ATASSUT’s landstingsgruppe under orienteringsrejser 

rundt om i landet, at spil og spillemisbrug fortsat udgør et stort problem i byer og bygder.  

 

Vi er fra ATASSUT bekymrede for, om den aktuelle indsats er tilstrækkelig, og vi vil gerne have 

Landsstyret til at svare på følgende spørgsmål: 

 

1) Landsstyret bedes redegøre for, hvorledes kampagnen mod spillemisbrug forløber. 

2) Hvad er årsagen til at finanslovsforslaget for 2008 ikke beskriver en særlig indsats mod 

spillemisbrug trods Landsstyrets viden om, at mere end 650 personer på landsplan erkender 

at de har et spilleproblem? 

3) Hvilke fordele ser Landsstyret ved ikke at styrke den forebyggende indsats mod 

spillemisbrug? 

4) Hvorfor er en indsats mod spillemisbrug ikke fremhævet under Folkesundhedsprogrammet? 

5) Hvorfor beskrives muligheden for behandling af ludomani ikke særskilt under hovedkonto 

32.10.08-Qaqiffik? 

6) Hvor mange personer behandlede Qaqiffik i 2006 for ludomani og hvor mange personer er 

indtil videre for 2007 henvist til behandling Qaqiffik for ludomani? 

7) Agter Landsstyret at arbejde for, at der i det offentlige rum, hvor der spilles bingo, er 

opstillet spillemaskiner og lignende, opsættes synlige informationer om 

behandlingsmulighed for ludomani samt information om, at der er en dokumenteret 

sammenhæng mellem spil og sociale problemer? 

8) Er Landsstyret stadig, som fremhævet ifm. behandlingen af det nævnte forslag fra 

ATASSUT enig i, at indsatsen mod spillemisbrug skal styrkes, og hvorledes vil Landsstyret 

udmønte denne enighed i konkrete tiltag? 

 
Vi forventer hurtigt svar, og svaret bedes sendt til følgende: aus@gh.gl krje@gh.gl thok@gh.gl 

gora@gh.gl ekri@gh.gl samt landstinget@gh.gl
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